
Zápisnica zo 47. zasadnutia výboru Snemu SAV, 

ktoré sa uskutočnilo videokonferenčnou formou  

dňa 13. novembra 2020 od 9:30 hod. 

 

Prítomní: Z. Bartošová, J. Gálik, K. Gmucová, F. Gömöry, M. Kadúc, Ľ. Kľučár, Ľ. Košťál, Z. Kusá, 

K. Nemoga, R. Passia  

 

Program: 

1. Otvorenie 

2. Schválenie programu zasadnutia 

3. Informácia zo zasadnutia transformačnej komisie dňa 11. 11. 2020 

4. Informácia zo zasadnutia P SAV dňa 12. 11. 2020 

5. Príprava mimoriadneho Snemu SAV dňa 24. 11. 2020 

6. Príprava riadneho Snemu SAV  (december 2020)  

7. Rôzne 

8. Záver 

 

K bodu 1 

Predsedníčka Snemu SAV Z. Kusá otvorila videokonferenčné zasadnutie výboru o 9:30 hod. Za 

zapisovateľa bol určený Ľ. Kľučár a za overovateľa K. Nemoga. 

 

K bodu 2 

Program zasadnutia výboru bol jednomyseľne schválený. 

 

K bodu 3 

V uplynulých týždňoch boli organizované stretnutia riaditeľov OV so štátnym tajomníkom Ľ. Paulisom. 

Zápisy z týchto stretnutí by mohli byť distribuované všetkým členom snemu. Zatiaľ sú spracované zápisnice 

pre 1. a 2. OV. Zápis z 3. OV, ktoré bolo neskôr, ešte nie je k dispozícii. Transformačná komisia odporučila 

mnohé úpravy návrhov noviel zákonov o v. v. i. a SAV. Vo finálnom návrhu sa zmenili niektoré dôležité 

časti, väčšia otvorenosť je navrhovaná hlavne na úrovni VR SAV, snem ostáva v súčasnom zložení. S tým 

súvisí aj návrh presunu niektorých kompetencií zo snemu na VR SAV, konkrétne schvaľovanie výročnej 

správy SAV, schvaľovanie podmienok a ukazovateľov pravidelného hodnotenia organizácií a schvaľovanie 

koncepcie vednej politiky SAV. Podstatné sú návrhy mnohých administratívnych uľahčení budúcich v. v. i. 

 

K bodu 4 

Informáciu o priebehu 38. zasadnutia P SAV zo dňa 12. novembra 2020 podali Ľ. Kľučár a Z. Kusá. 

V rámci kontroly uznesení P SAV konštatovalo, že bolo splnené uznesenie snemu č. 6 zo dňa 24. 9. 2020, 

ktoré sa týkalo zabezpečenia aktualizácie prezentácie základných dokumentov SAV na webovom sídle 

SAV. Podľa potreby bude priebežnú aktualizáciu sprostredkovávať podpredseda P. Siman. P SAV schválilo 

pristúpenie AsÚ a ÚEaSA k European Charter for Researchers and Code of Conduct for the Recruitment of 

Researchers. Ďalšie organizácie SAV sa k tejto iniciatíve môžu pripojiť po vypracovaní požadovaných 

opatrení. V rámci projektu Otvorená akadémia schválilo P SAV finančnú podporu troch popularizačných 

časopisov (Kultúra slova, Svet orientu včera a dnes, História). P SAV ďalej súhlasilo s vydaním brožúry 

„Dezinformácie očami slovenských vedcov“ a vzalo na vedomie stav rozpracovanosti a plán dokončenia 



brožúry Klimatická zmena. P SAV schválilo dofinancovanie príspevku na teplo a TÚV niektorým 

organizáciám nad rámec schváleného príspevku v celovej výške asi 20 tis. EUR. P SAV odsúhlasilo 

predĺženie návratnosti záloh na rozpočet CEMEA do 31. 3. 2021. P SAV ďalej súhlasilo so zámenou 

finančných prostriedkov na kapitálové prostriedky v celkovej výške približne 110 tis. EUR, ktorá je 

predmetom schvaľovania na MF SR. Boli schválené aj požiadavky organizácií SAV na zvýšenie rozpočtu na 

rok 2020 súvisiace s opravou nehnuteľností a sanáciou havarijných stavov (CSČ, Ú SAV, ArÚ, ÚEL). 

P SAV prerokovalo návrh Zásad návrhu a rozdelenia rozpočtu akadémie na rok 2021. Diskusia sa 

venovala návrhu F. Simančíka týkajúceho sa refundovania časti prostriedkov z prenájmu. Navrhol vrátiť 

nie 50 % pre RO (resp. 40 % pre PO) plus možná dodatočná refundácia na údržby a opravy do výšky 50 % 

reálne odvedených prostriedkov, ale 100 % pre RO (resp. 80 % pre PO). Hlavným dôvodom je nemožnosť 

presunu finančných prostriedkov do nasledujúceho roku a s tým súvisiaca nutnosť realizovať údržby 

a opravy v tom istom kalendárnom roku. Bolo navrhnuté, aby OV priebežne, aspoň raz ročne, sledovali 

a vyhodnocovali, akú časť finančných prostriedkov míňajú organizácie na opravy a údržby. Podstatná časť 

diskusie bola venovaná rozdeleniu mzdových prostriedkov (MP) organizáciám. P SAV navrhlo, aby sa 

tridsať percent MP VO medzi jednotlivé OV rozdelilo podľa ich podielu na celkovej sume tarifných platov 

zo všetkých zdrojov (zdroj 111 a mimorozpočtové prostriedky) vyplatených v priebehu roku 2020 zníženej 

o viacročné úpravy, pričom by sa do tejto sumy za jednotlivé organizácie zarátali iba prostriedky do 

navýšenia ich limitu zamestnancov. 2. komora snemu na svojom augustovom zasadnutí navrhla, aby sa 

30 % MP delilo iba na základe pridelených prostriedkov zo zdroja 111, nie všetkých zdrojov. P Šajgalík 

informoval o liste šiestich riaditeľov 2. OV, ktorí žiadajú, aby sa tieto prostriedky rozdeľovali na základe 

všetkých zdrojov. Keďže každý spôsob rozpisu MP bude niektorým organizáciám vyhovovať viac, iným 

menej, nebude asi možné prijať návrh akceptovateľný všetkými. Z. Kusá pripomenula aj možný rozpor 

názorov v delení 30 % MP na tri časti medzi OV. Ľ. Kľučár pripomenul návrh výboru snemu na zvolanie 

spoločnej schôdze všetkých OV, pretože mnohé aspekty mzdovej reformy nemusia byť stále dobre 

pochopené. Predseda prisľúbil, že ak je to potrebné, podporí dôkladne vysvetlenie. J. Koppel navrhol, aby 

v Zásadách nebol uvedený konkrétny postup ako deliť tri časti financií podľa bodu C v oddeleniach vied, 

ale ponechať rozhodnutie na návrh vedenia OV a rady riaditeľov schválený príslušnou komorou a 

nešpecifikovať to v Zásadách. Komory by tak mali čas až do januára alebo februára, aby sa dohodli na 

spôsobe rozpisu financií pre svoje OV. Návrh zásad bol schválený s pripomienkami a bude predložený na 

decembrové zasadnutie snemu. 

P SAV schválilo M. Nosku za riaditeľa ÚMaMS. G. Bianchi v diskusii pripomenul snahu otvoriť výberové 

konania viac do zahraničného priestoru, systém manažmentu v SAV by sa však musel viac prispôsobiť 

potrebám a možnostiam zahraničných uchádzačov. P SAV schválilo úpravy čerpania fondu P SAV v roku 

2020. 1,5 % poskytne na dodatočné výkonové financovanie a 1 % pre špecializované a servisné 

organizácie. V rámci možnosti špecifických úprav (do 1 %) navýšilo P SAV rozpočty GÚ, ÚEL, CVoU, ÚEaSA, 

FiÚ, CSaPV. Podpredsedovia pre jednotlivé OV uviedli, že dôvodom návrhu týchto navýšení sú podstatné 

zlepšenia výkonových ukazovateľov organizácií v porovnaní s výsledkami poslednej akreditácie. P SAV 

schválilo aj príspevky na daň z nehnuteľnosti pre organizácie, ktoré o to požiadali (CSČ, Ú SAV, AÚ, ÚI), 

v celkovej výške 176 tis. EUR. Najväčšiu časť požaduje CSČ, ktoré nemá úľavy na dani z nehnuteľnosti. 

Vzhľadom na to, že Výpočtové stredisko, teraz súčasť CSČ, vykonáva aj vedecko-výskumnú činnosť, 

navrhlo P SAV vypracovať právnu analýzu možnosti oslobodenia CSČ od platenia tejto dane. Na návrh Ľ. 

Lacinovej P SAV schválilo presun ušetrených prostriedkov doktorandských štipendií do kategórie 630. Išlo 

hlavne o finančné prostriedky ušetrené v súvislosti s nenastúpením niektorých zahraničných študentov na 

doktorandské štúdium. V súvislosti s pandemickou situáciou a skutočnosťou, že niektorí doktorandi 



nevykonávali naplno svoju študentskú činnosť, koncoročné navýšenia štipendií doktorandom nebudú 

udelené. P SAV ďalej schválilo návrhy Zásad noviel zákonov o v. v. i a o SAV, ako aj pracovný materiál 

o východiskách k navrhovaným zmenám. Materiál bude zaslaný pracovnej skupine MŠVVaŠ a na 

prerokovanie v sneme. P SAV odsúhlasilo členstvo SAV v záujmovom združení právnických osôb Centrum 

výskumu vodíkových technológií. P SAV ďalej schválilo zloženie hodnotiacich komisií programu SASPRO 2 

a zapojenie sa SAV do niekoľkých medzinárodných projektov JRP SAV – MOST (Taiwan) a SAV – AV ČR. Boli 

schválené Zásady prideľovania finančných prostriedkov SAV na podporu projektov medzinárodnej 

vedeckej spolupráce (MVTS) na rok 2021. P SAV ďalej schválilo novelizáciu Zásad SAV na poskytovanie 

finančných prostriedkov doktorandom dennej formy doktorandského štúdia z centrálnych zdrojov, 

ktorými sa spresňuje špecifikácia termínov začatia a ukončenia vyplácania doktorandského štipendia. 

P SAV zvolilo za kandidáta na funkciu viceprezidenta EASAC prof. Juliana Revalského z Bulharskej 

akadémie vied. P SAV ďalej schválilo harmonogram sťahovania ÚVZ SAV z priestorov na Valašskej ulici, 

ktorého finančná náročnosť bola vyčíslená na 137,5 tis. EUR. V bode Rôzne informovala M. Omastová o 

stretnutí s Medzinárodným poradným výborom. V krátkom čase budú zverejnené prijaté odporúčania. Z. 

Kusá sa spýtala, či pre výkonové financovanie za rok 2020 budú platiť tohtoročné Zásady. Podpredsedovia 

pre jednotlivé OV zatiaľ nemajú žiadne nové návrhy a preto P SAV nepredkladá snemu návrh na 

aktualizáciu Zásad. F. Simančík pripomenul potrebu aktualizácie zmlúv o výpožičkách, pretože mnohé 

z nich sú už neplatné. 

 

K bodu 5 

Mimoriadne zasadnutie snemu sa uskutoční 24. novembra 2020 od 9:30 hod. videokonferenčnou 

formou. Výbor schválil program zasadnutia: 

1. Otvorenie 

2. Schválenie programu  

3. Voľba pracovných komisií 

4. Úvodné slovo zástupcu MŠVVaŠ SR a predsedu SAV 

5. Predstavenie Zásad novely zákona č. 243/2017 Z. z. o verejnej výskumnej inštitúcii z pohľadu SAV a 

Zásad novely zákona č. 133/2002 Z. z. o Slovenskej akadémii vied z pohľadu SAV 

6. Diskusia a schvaľovanie pripomienok k Zásadám novely zákona č. 243/2017 Z. z. o verejnej 

výskumnej inštitúcii z pohľadu SAV 

7. Diskusia a schvaľovanie pripomienok k Zásadám novely zákona č. 133/2002 Z. z. o Slovenskej 

akadémii vied z pohľadu SAV 

8. Koncepcia hodnotenia vedy (zástupca MŠVVaŠ SR) 

9. Rôzne 

10. Záver 

Za zapisovateľa bol navrhnutý F. Gömöry, za overovateľa J. Gálik, za predsedu mandátovej komisie 

M. Kadúc a jej členov R. Passia a Ľ. Kľučár, za predsedníčku návrhovej komisie K. Gmucová a jej členov Z. 

Bartošová a Ľ. Košťál. Okrem štandardne prizývaných hostí a zástupcov MŠVVaŠ, ktorých pozvanie schválil 

výbor na svojom predchádzajúcom zasadnutí, schválil výbor aj prizvanie všetkých členov pracovnej 

komisie MŠVVaŠ k transformácii SAV, ako aj L. Lapšanského. Keďže boli výsledky ankety snemu o 

transformácii komunikované členom snemu písomnou formou, nebude tomuto materiálu venovaný 

samostatný bod programu. Vzhľadom na časovú tieseň budú mať členovia snemu na pripomienkovanie 

návrhov zákonov o v. v. i. a SAV schválených P SAV iba týždeň a pripomienky bude nutné doručiť do 20. 

novembra 2020. Z. Kusá zašle sumár pripomienok členom snemu hneď po ich spracovaní.  



 

K bodu 6 

Riadne decembrové zasadnutie snemu sa uskutoční 15. decembra 2020 od 9:30 hod. Na zasadnutie 

snemu budú prizvaní štandardne prizývaní hostia. Výbor navrhol otvorenie tohto zasadnutia pre 30 členov 

AO. Návrh Zásad návrhu a rozdelenia rozpočtu akadémie na rok 2021, schválený P SAV, zašle Z. Kusá 

členom snemu na štandardné pripomienkovanie. 

 

K bodu 7 

Decembrové zasadnutie P SAV sa uskutoční 10. decembra 2020. Za výbor snemu sa na ňom 

s predsedníčkou snemu, tak ako bolo dohodnuté na predchádzajúcom zasadnutí výboru, zúčastní R. 

Passia, náhradník Ľ. Košťál. Následné zasadnutie výboru snemu bude 11. decembra 2020 o 13:00 hod. 

Toto zasadnutie výboru bude videokonferenčné. Otváranie obálok s návrhmi kandidátov na členov P SAV 

sa uskutoční na mimoriadnom prezenčnom zasadnutí výboru snemu 8. decembra 2020 o 9:00 hod na 

Ú SAV. 

 

K bodu 8 

Z. Kusá poďakovala prítomným za aktívnu účasť a o 12:03 hod. ukončila zasadnutie. 

 

 

V Bratislave 27. 11. 2020 

 

Zapísal: Ľ. Kľučár 

 

Overil: K. Nemoga 

 

 

Zuzana Kusá 

predsedníčka Snemu SAV 


